
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 23. december 2021 stillet følgende spørgsmål 

nr. 258 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stil-

let efter ønske fra Martin Geertsen (V). 

 

Spørgsmål nr. 258:  

”Hvilke initiativer vil ministeren tage for at udvide sygehuskapaciteten til udredning, 

behandling og opfølgende kontrol af akutte og subakutte øjensygdomme, så patien-

terne ikke som i dag rammes af unødigt synstab og i værste fald blindhed?” 

 

Svar: 

Ministeriet har til brug for min besvarelse indhentet bidrag fra Danske Regioner, som 

oplyser følgende: 

 

”Regionerne tager de stigende ventetider på øjenområdet meget alvorligt. Derfor har 

Danske Regioner nedsat en taskforce med deltagelse af de relevante aktører på om-

rådet. Taskforcen skal se på, hvordan ressourcerne på øjenområdet kan bruges bedst 

muligt i opsporing, udredning og behandling. Det vil være en central opgave for task-

forcen at undersøge løsningsmuligheder, der kan sikre, at patienter med mulig akut 

og sub-akut øjensygdom hurtigt identificeres og visiteres til den rette udredning og 

behandling.” 

 

Jeg kan henholde mig til Danske Regioners oplysninger.  

 

Det er helt afgørende, at vi sikrer, at øjenpatienter, herunder patienter med akut og 

sub-akut øjensygdom, hurtigt får den rette udredning og behandling og derved und-

går at lide unødigt synstab eller blindhed. Derfor ser jeg positivt på, at Danske Regio-

ner har nedsat en taskforce, der skal finde gode løsninger og de rette prioriteringer 

på området til gavn for danske øjenpatienter. 

 

 

Med venlig hilsen 
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